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Vanhusneuvoston kokous 
 

Aika:  Maanantai 12.5.2025 klo 13.00-15.00 

 

Paikka:  Kulttuuri- ja kirjastotalo Virta, ryhmätyötilat Paja ja Mylly (1. krs.) 

 

Läsnä:  Mervi Veijola pj. 

Ilkka Kotiranta vpj. 
Anneli Toikka, jäsen  
Eero KH Lämsä, jäsen  
Hans Lönnqvist, jäsen  
Tuula Jokinen, jäsen 
Tarja Pukuri, jäsen 
Pirkko Peura, jäsen 
Seija Vuorinen, jäsen 
Kaarina Kuisma, jäsen 
Rauno Mörö, jäsen 
Hannele Koivisto, varajäsen Heidi Juvonen 
Riikka Piitulainen, siht. 

 

Vieraana: Marjo Soininen, kirjasto- ja kulttuuripalvelupäällikkö 

  Saara Vesikansa, kulttuurikoordinaattori 

 
 

1. KOKOUKSEN AVAUS 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 13.02 

 

2. LAILLISUUDEN JA PÄÄTÖSVALTAISUUDEN TOTEAMINEN 

Kokouksen asialista on toimitettu kaikille vanhusneuvoston jäsenille viikkoa 

ennen kokousta. Puheenjohtaja on esittänyt kutsun kokoukseen 5.5.2025 ja 

koska vanhusneuvoston kokoonpanosta paikalla on enemmistö, kokousta 

voidaan pitää päätösvaltaisena. 

 

3. EDELLISEN KOKOUKSEN PÖYTÄKIRJA 

Edellisen kokouksen pöytäkirja hyväksyttiin. 
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4. VANHUSTENVIIKKO JA AVUSTUKSET 

Nokian kaupungin kirjasto- ja kulttuuripalvelupäällikkö Marjo Soininen sekä 
kulttuurikoordinaattori Saara Vesikansa vierailivat vanhusneuvostossa.  
 
Kaupunki myöntää vuosittain järjestöille avustuksia, joista järjestöjen 
perustoimintaa tuetaan toiminta-avustusten avulla ja erilaisten tilaisuuksien ja 
tapahtumien toteuttamista kohdeavustuksilla. Marjo esitteli kaupungin 
kohdeavustusten hakemisen mahdollisuuksia ja prosessia. Kohdeavustusta on 
mahdollista hakea kaupungin nettisivujen kautta ympäri vuoden, mutta sitä 
tulisi hakea ennen tilaisuuden tai tapahtuman järjestämistä.  
 
Keskustelussa nousi myös esiin, että kohdehakemista tehdessä 
vapaaehtoistyön voi merkitä osaksi avustuksen budjettia. Esimerkiksi 
Tampereella on hakemuksissa vapaaehtoistyön kustannuksiksi arvioitu noin 10 
€/tunti/henkilö. 
 
Saara esitteli viime vuonna järjestetyn vanhustenviikon juhlan budjetin ja sen 
esimerkkisisällöt vuodelle 2025. Tänä vuonna vastuu tilaisuuden järjestämisestä 
siirtyy eläkeläisjärjestöille. Juhlan järjestämiseen on mahdollista hakea 
kohdeavustusta ja järjestämisvuorossa oleva eläkeläisjärjestö tekee 
hakemuksen kaupungille. Tilaisuuksien ja tapahtumien järjestämistä tukemaan 
on kaupungilla laadittu tapahtumajärjestäjien opas tänä keväänä. 
 
Saara on koonnut vanhustenviikon alustavaa ohjelmaa ja sisältö on pääosin 
samankaltainen kuin viime vuonna. Viikon suunnittelua jatketaan elokuussa 
vanhusneuvoston kokouksissa.  
 
Vanhusneuvosto päätti koostaa tapahtumaryhmän suunnittelemaan 
vanhustenviikkoa ja ryhmään kuuluvat Anneli, Ilkka, Pirkko, Tuula ja Rauno. 
Ilkka kutsuu ryhmän kokoon sopivaan aikaan. Tämän lisäksi Nokian 
eläkkeensaajat on järjestämisvastuussa tämän vuoden eläkeläisten juhlasta ja 
kutsuu kokoon muiden järjestöjen puheenjohtajat. 

 

5. VANHUSNEUVOSTON SEURAAVA TOIMIKAUSI 

Vanhusneuvoston 17.3. kokouksessa sovittiin yhteisesti, että vanhusneuvoston 
seuraavan kauden nimeämiset toimitetaan sihteerille joko etukäteen tai 
tuodaan tähän kokokseen. Nimeämisestä tulee toimittaa edustaman järjestön 
tai muun tahon kokouksen pöytäkirjaotos tai muu vastaava. Sihteeri koostaa 
nimeämiset ja toimittaa ne hallintosihteerille kaupungin hallituksen kokousta 
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varten valmisteltavaksi toukokuun lopussa. Uusi kaupunginhallitus nimeää 
vanhusneuvoston todennäköisesti ensimmäisessä kokouksessaan. 
 
Kaikki järjestöt ilmoittaneet jäsenensä ja varajäsenensä, mutta muutaman 
järjestön kohdalta puuttuu vielä joko pöytäkirjaote tai jäsenen 
sähköpostiosoite. Riikka on yhteydessä järjestöihin ja kerää vielä tarvittavat 
tiedot. 
 
Osana nimeämiskeskustelua Nokian Kristilliset Eläkeläiset ry. ilmoitti että he 
eivät osallistu vanhusneuvostoon seuraavalla kaudella. 
 

6. VANHUSNEUVOSTON TOIMINTASÄÄNNÖN PÄIVITYS 

Vanhusneuvosto kävi läpi ehdotuksen uudesta toimintasäännöstä. Sääntöön 

tehtiin esitys yhden tekstin kohdan siirtämisestä toisen kappaleen alle. 

Vanhusneuvosto hyväksyi toimintasäännön muilta osin.  

 

7. PIRHAN AJANKOHTAISET ASIAT 

• Hyvinvointialueen vanhusneuvostossa käsiteltiin päivätoiminnan 

kehittämisen tilannetta. Asiasta ei vielä Pirhassa ole päätetty. 

• Pirhan vanhusneuvosto teki esityksen kokouspalkkioiden 

korottamisesta. Neuvosto käsitteli myös itsearviointikyselyn tulokset. 

• Pirkanmaan hyvinvointialueen vammaispoliittinen ohjelma käytiin läpi. 

Ohjelma tulee vielä uudelleen käsittelyyn myöhemmin. 

 

8. MUUT AJANKOHTAISET ASIAT 

• Pirha järjesti kaikkien kuntien vanhusneuvostoille yhteisen tilaisuuden 

7.5.2025. Tilaisuudessa esiteltiin lähitorin toimintaa ja vanhusneuvosto 

nosti esiin tarpeen jalkautuvalle toiminnalle, joka liikkuisi myös 

syrjäisemmille alueille. Tuukka Salkoaho nosti esiin yhteistyön tarvetta 

Pirhan ja kuntien välillä. 

• Nokian kaupunki etsii ikäihmisiä testaamaan kaupungin uusia 

verkkosivuja. Testaukset toteutetaan kesäkuun alussa arki-iltana noin 

kahden tunnin mittaisena ohjattuna kokeiluna. Omaa tietokonetta ei 

tarvitse olla. Asiasta on laitettu lisäksi sähköposti vanhusneuvoston 

jäsenille. 
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• 23.4. järjestettiin vaikuttamistoimielimille kuntastrategian 

keskustelutilaisuus. Tilaisuudessa vanhusneuvoston näkökulmasta 

haluttiin korostaa Kotoisa ehtoo -yhteisöllisen asumisen loppuraporttia 

ja sen myötä tarvetta kaupungin ja Pirhan vahvemmalle yhteistyölle 

ikäihmisten asumisen mahdollisuuksien vahvistamiseksi. 

• 5.5. järjestettiin vanhusasianmiehen webinaari ”Miten rahat riittävät 

ihmisarvoiseen elämiseen”. Tilaisuudessa nostettiin esiin että 

pienituloisuus on yleisempää yksinasuvilla, naisilla ja yli 85-vuotiailla. 

Pienituloisuus vaikuttaa myös siihen, millaisia palveluita on mahdollista 

hankkia kotiin. Lähes puolella säännöllisen kotihoidon kyselyyn 

osallistuneilla on vaikeuksia tulla toimeen käytettävissä olevilla 

tuloillaan ja viidennes koki, ettei saa tarpeeksi apua kotiinsa. 

• Vanhusneuvosto vieraili Esperi hoivakoti Villa Niityssä. Hoivakodin tilat 

olivat hienot ja ilmapiiri positiivinen. Lähes kaikki hoivakodin paikat 

olivat täytettynä.  

• Hyvinvointi- ja vapaa-aikajaosto käsitteli 7.5. kokouksessaan vastauksen 

valtuustoaloitteeseen, jossa ehdotettiin yli 65-vuotiaille 

uimahallikäyntien maksuttomuutta. Vastauksessa todettiin, että se 

tukisi kaupungin hyvinvoinnin edistämisen tavoitteita, mutta ei ole 

mahdollista toteuttaa tällä hetkellä nykyisen uimahallin tilojen ja 

huoltotyön tilanteessa.  

 

9. SEURAAVA KOKOUS 

Nykyisen vanhusneuvoston toimikausi päättyy toukokuussa 2025. Uusi 

vanhusneuvosto kokoontuu järjestäytymiskokoukseen 11.8.2025 klo 13-15. 

Asiasta tiedotetaan uusia jäseniä mahdollisimman pian kaupunginhallituksen 

nimeämispäätöksen jälkeen. 

 

10. KOKOUKSEN PÄÄTTÄMINEN 

Puheenjohtaja päätti kokouksen kello 15.00 

 


